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Ohlédnutí za rokem 2008
	 Rozhlédneme-li	 se	 kolem	 sebe,	 nemůžeme	 přehlédnout	 přípravy	 na	
rychle	 se	 blížící	 Vánoce.	 V	 obchodech	 nás	 na	 nákup	 dárků	 upozorňuje	
vánoční	výzdoba,	nabídka	vánočních	těst	či	již	připravené	hotové	vánoční	
pečivo.	 Stačí	 se	 jen	 rozhodnout,	 kolik	 chceme	 letošnímu	 pečení	 věnovat	
času.	Potom	vygruntovat	a	nazdobit	byt,	sehnat	poslední	dárečky,	zajistit	na	
svátky	hromadu	jídla,	abychom	nestrádali	a	mohli	co	nejvíce	lenošit.	Právě	
o	Vánocích	bývá	čas	na	návštěvy	příbuzných	a	známých	a	také,	s	nástupem	
posledních	dnů	v	roce,	na	bilancování.	Přemýšlíme	o	tom,	jaký	ten	uplynu-
lý	rok	byl,	co	se	nám	zdařilo	a	co	ne,		co	nám	přinesl	anebo		co	nám	vzal.	
	 Na	úřadu	je	to	stejné	jako	v	životě	každého	z	nás.	Něco	se	povede,	něco	
ne.	I	zde	si	klademe	otázku,	jaký	ten	rok	2008	byl.	Tak	jaký	vlastně?	
	 V	 první	 dekádě	 jsme	 podali	 žádost	 o	 dotaci	 na	 rekonstrukci	 Obecní-
ho	 domu.	 Jak	 jistě	 víte,	 v	 prvním	 kole	 jsme	 nebyli	 vybráni.	 Proto	 jdeme	
s	žádostí	do	kola	druhého.	Doufáme,	že	budeme	mít	více	štěstí.	Dále	jsme	
na	jaře	nechali	postavit	rampu	pro	vozíčkáře	pro	jednodušší	vstup	k	paní	
doktorce.	Jak	je	toto	důležité,	si	někdo	uvědomí	až	tehdy,	když	se	ho	to	bez-
prostředně	týká.	K	akcím	jara	patří	přestěhování	altánku	ze	školní	zahrady	
k	Domu	seniorů.	Altán	jsme	vybavili	novým	stolkem	a	židlemi.	Myslím,	že	
jsme	seniorům	udělali	radost,	a	že	si	altánek	přes	léto	užili.	Dětské	hřiště	
za	 školou	 jsme	obohatili	o	další	průlezku.	Sice	 jsme	sklidili	kritiku,	že	 si	
na	písku	pod	průlezkou	hrají	kočky	a	že	tam	děti	nemohou,	ale	postupně	
obyvatelé	pochopili,	že	hřiště	nešlo	pro	děti	otevřít	hned	kvůli	čerstvě	nase-
té	trávě.	O	prázdninách	již	plně	sloužilo,	tak	si	děti	mohly	vše	vynahradit.	
Navštěvují	ho	i	děti	z	Hronova,	rodiče	chválí,	že	mají	s	dětmi	kam	jít.	Plá-
nujeme	ještě	vylepšení.
	 Na	jaře	byl	otevřen	bufet	na	náměstí.	Sice	jsme	zajásali,	že	si	zase	můžeme	
jít	sednout	na	kafíčko	apod.,	ale	radost	nám	vydržela	jen	pět	měsíců.	V	září	
pan	Matyska	svoji	činnost	ukončil	a	my	jsme	opět	řešili,	co	dál.	Bufet	jsme	
znovu	 nabídli	 k	 pronájmu	 a	 v	 listopadu	 jsme	 podepsali	 smlouvu	 s	 PéCé	
Náchod.	Tím	jsme	pobouřili	místní	živnostníky,	avšak	nemáme	v	úmyslu	
brát	jim	zákazníky.	V	plánu	je	uspokojit	obyvatele	v	oblasti,	která	v	městysi	
chybí.	To	je	občerstvení	s	posezením.	Snad	se	podaří,	i	když	o	kritiky	není	
nikdy	nouze.	
	 V	létě	započala	stavba	víceúčelového	hřiště	za	školou	a	nových	šaten	v	sute-
rénu	školy.	Práci	na	hřišti	zdržely	neplánované	opravy	(kanalizace,	přeložka	
kabelu	vysokého	napětí,	…),	proto	došlo	k	otevření	hřiště	namísto	1.	září	až	
10.	listopadu.	Dokončení	šaten	a	nového	vstupu	do	školy	je	plánováno	na	
jarní	měsíce	roku	2009.	I	když	jsme	se	prokousávali	a	stále	prokousáváme	
nemalými	problémy,	doufáme,	že	celkový	výsledek	bude	výborný,	a	že	bude	
STÁT	ZA	TO.	
Na	hřiště	za	školou	bude	navazovat	park,	který	bude	pokračovat	až	ke	kos-
telu.	V	současné	době	máme	zadaný	projekt	a	počátkem	roku	chceme	žádat	
o	dotaci	na	zřízení	 tohoto	parku.	Doufáme,	že	s	žádostí	uspějeme.	Nový	
park	by	zkrášlil	místo	u	nově	opraveného	kostela,	 jehož	oprava	přišla	na	
více	než	1	500	000	Kč	(podrobný	rozpis	viz	článek	p.	Cvejna	v	tomto	zpra-
vodaji).	Městys	se	účastnil	příspěvkem	ve	výši	500	000	Kč.
	 V	létě	došlo	na	podnět	ředitelky	MŠ	pí	Baštové	ke	stavebním	úpravám	
a	rozšíření	MŠ		na	počet	95ti	dětí.	Od	září	školka	tomuto	počtu	dětí	již	plně	
slouží	ke	spokojenosti	všech.	
	 Naváži	vítáním	nových	poříčských	občánků.	Letos	 jsme	 jich	na	úřadu	
přivítali	 29,	 což	 je	 celá	 jedna	 pěkně	 obsazená	 budoucí	 třída	 školy.	 To	 je	
dobře,	že	je	nás	zase	víc.
	 Na	konci	léta	nechal	městys	zabudovat	na	svém	katastru	dva	měřiče	oka-
mžité	rychlosti.	Dle	ohlasů	obyvatel	jsou	přínosem	a	opravdu	vedou	řidiče	
ke	 snížení	 rychlosti.	 Věříme,	 že	 nejsou	 špatnou	 investicí,	 neboť	 nám	 jde		
o	bezpečnost	na	našich	silnicích.
	 16.	září	zahájil	svoji	činnost	Klub	seniorů.	Lidé	se	sešli	již	třikrát	na	pěk-
ně	 připravených	 akcích.	 K	 dnešnímu	 dni	 již	 má	 klub	 46	 platících	 členů.	
Gratulujeme,	děláte	to	dobře.
	 A	ještě	něco	z	kultury.	Městys	letos	uspořádal	dva	zájezdy.	Jeden	pro	seni-

ory	do	Kuksu,	druhý	na	muzikál	do	Prahy	pro	všechny	zájemce.	V	květnu	
proběhly	 Poříčské	 toulky,	 kterých	 se	 letos	 zúčastnilo	 již	 500	 návštěvníků		
a	v	létě	k	nám	zavítalo	pojízdné	letní	kino.	Pro	seniory	městys	ve	spolupráci	
s	MŠ	a	ZŠ	uspořádal	Den	matek	v	hostinci	U	Hanušů,	v	prosinci	 je	čeká	
předvánoční	posezení.
	 Na	podzim	se	nám	podařilo	opravit	komunikaci	na	Brném	a	od	 listo-
padu	již	také	mohou	občané	využívat	Czech	Point	na	našem	úřadu.	Výpis	
z	Rejstříku	trestů,	Katastru	nemovitostí	a	z	Obchodního	a	Živnostenského	
rejstříku	tak	mohou	žadatelé	získat	na	počkání.
	 Nerada	čtu	dlouhé	zprávy,	proto	jsem	měla	v	úmyslu	napsat	rekapitulaci	
krátkou,	ale	nezdařilo	se.	Nějak	se	to	nevešlo	do	několika	vět.
	 Za	 celý	 úřad	 přeji	 všem	 občanům	 příjemně	 prožité	 blížící	 se	 vánoční	
svátky	 a	 do	 nového	 roku	 2009	 hlavně	 hodně	 zdraví,	 spokojenosti,	 lásky		
a	vzájemné	tolerance.

Táňa	Šancová

 Slovo na úvod

Slavnostní otevření nového víceúčelového hřiště
	 V	pondělí	10.	listopadu	2008	bylo	slavnostně	otevřeno	nové	víceúčelové	
hřiště	ve	Velkém	Poříčí	za	základní	 školou.	Slavnosti	 se	zúčastnilo	mno-
ho	hostů	v	čele	s	poslankyní	parlamentu	ČR	Mgr.	Zdeňkou	Horníkovou.	
	 V	projevu	pan	starosta	poděkoval	všem	zúčastněným,	především	paní	
Horníkové	za	její	snahu	při	získání	dotace	na	toto	hřiště.	Podstatnou	část	
projevu	uvádíme	zde:

	 „Myšlenka	na	vybudování	tohoto	sportovního	zařízení	se	zrodila	zhruba	
před	čtyřmi	lety.	Zastupitelé	a	ředitelé	našich	škol	si	uvědomili,	že	sporto-
viště	takového	charakteru	ve	Velkém	Poříčí	chybí.	Máme	sice	tělocvičnu,	
máme	 fotbalový	 stadion,	 v	 obci	 jsou	 tenisové	 kurty,	 pro	 vybouření	 mlá-
deže	byl	postaven	skatepark,	ale	chybělo	zde	sportoviště	pro	atletiku,	hřiště	
pro	venkovní	hraní	volejbalu,	nohejbalu	a	další	míčové	hry.	Snahou	bylo		
i	prodloužit	sezonu	fotbalistů,	na	umělé	trávě	se	bude	moci	hrát	i	v	zimním	
období.
	 Na	základě	požadavků	a	vzhledem	k	prostorovým	možnostem	byla	fir-
mou	PROXION	Náchod	vypracována	projektová	dokumentace.	Po	získání	
stavebního	povolení	bylo	největším	problémem	získat	finanční	prostředky	
na	výstavbu.	Pro	náš	rozpočet	by	to	bylo	příliš	velké	sousto.	Neuspěli	jsme	
na	ministerstvu	školství,	neuspěli	jsme	na	Kraji.
	 Přesně	 před	 rokem	 byla	 proto	 v	 této	 záležitosti	 oslovena	 naše	 poslan-
kyně	Mgr.	Zdeňka	Horníková.	Víme,	že	 jejím	přičiněním	se	podařilo	na	
Náchodsku	realizovat	 již	mnoho	sportovních	 staveb.	Ta	přislíbila	pomoc	
našemu	záměru	a	skutečně	se	jí	podařilo	zajistit	na	výstavbu	areálu	dotaci	
ze	státního	rozpočtu	pro	rok	2008.	Z	celkové	projektované	částky	7,6	mil.	
Kč	jsme	obdrželi	6,8	mil.	Kč,	což	je	90	%	nákladů.	
	 Po	příslibu	zajištění	prostředků	jsme	začali	stavbu	připravovat.	Ve	výbě-
rovém	řízení	na	dodavatele	stavby	uspěla	firma	Zdeněk	Philipp	–	sportovní	
trávníky	Náchod.	Práce	byly	zahájeny	v	červnu.	Na	subdodávkách	se	podí-
lely	poříčské	firmy	CES-EKO,	DELTA,	AULA	Elektro	a	Daneš	Středa.	Přes	
mnoho	potíží,	např.	zpoždění	přeložky	kabelu	vysokého	napětí	ze	strany	
ČEZ,	 vynucená	 změna	 projektové	 dokumentace	 vzhledem	 k	 uspořádání	
sportovišť	v	dosti	stísněném	prostoru	mezi	ul.	Farní	a	Školní,	se	nakonec	
dílo	 podařilo	 dokončit.	 Termín	 dokončení	 musel	 být	 posunut.	 Původně	
jsme	počítali	s	otevřením	1.	září.	Bohužel.
	 Ne	 všechny	 věci	 jsou	 plně	 dokončeny	 k	 naší	 spokojenosti.	 Vzhledem	
k	 probíhající	 rekonstrukci	 suterénu	 naší	 školy	 jsou	 patrné	 nedodělky	 po	
stranách	školy,	trávník	mimo	hlavní	hřiště	není	kvalitně	položen.	Ten	bude	
v	rámci	záruky	přeložen	v	jarních	měsících.	Bude	také	dokončen	chodník	
a	opravena	Školní	ulice,	Farní	ulice	by	měla	projít	kompletní	rekonstrukcí	
v	roce	2009.	V	návaznosti	na	vybudování	víceúčelového	hřiště	bude	v	příš-
tím	roce	dokončeno	i	dětské	hřiště.

Informace občanům
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	 Otevřením	 víceúčelového	 hřiště	 Velké	 Poříčí	 získává	 další	 sportoviš-
tě.	Bude	 sloužit	především	naší	 základní	 škole.	Stranou	však	nezůstanou	
ani	studenti	ze	Střední	školy	propagační	tvorby	a	polygrafie,	zaskotačit	si	
zde	mohou	naše	děti	z	MŠ.	Věřím,	že	otevření	areálu	bude	impulsem	pro	
pořádání	závodů	a	utkání	mezi	školami	v	okolí.	Samozřejmě	je	víceúčelo-
vé	hřiště	určeno	i	široké	veřejnosti.	Organizované	skupiny	si	mohou	hřiště	
pronajmout,	 jednotlivci	 mohou	 po	 dohodě	 se	 správcem	 využít	 běžeckou	
dráhu.	Přesné	podmínky	pronájmu	jsou	uvedeny	na	jiném	místě.“	

	 Po	 projevu	 paní	 poslankyně	 popřála	 všem	 přítomným,	 hlavně	 dětem	
hodně	sportovních	zážitků	na	novém	hřišti.	Řediteli	školy	poté	předala	šek	
na	sportovní	vybavení	ve	výši	5.000	Kč.	Tuto	částku	věnoval	Nadační	fond	
Zdeňky	Horníkové,	který	již	delší	dobu	podporuje	různé	sportovní	aktivity	
mládeže	v	našem	okrese.
	 Ředitel	školy	RNDr.	Jan	Strašil	za	tento	dar	poděkoval	a	paní	poslanky-
ni	slíbil	za	všechny	děti,	že	nový	sportovní	areál	budou	v	co	největší	míře	
využívat	a	že	se	o	něj	také	budou	starat.
	 Potom	paní	poslankyně,	pan	starosta	a	pan	ředitel	přestřihli	slavnostně	
pásku,	žáci	pokřtili	trávník	dětským	šampusem	a	areál	byl	tímto	otevřen.	
	 Následovaly	ukázky	sportů.	Nejprve	na	trávník	vyběhli	členové	fotbalo-
vého	oddílu	TJ	Velké	Poříčí,	aby	přítomným	ukázali	část	tréninkové	jed-
notky.	Po	chvíli	 je	vystřídali	atleti	z	tréninkové	skupiny	Jiřího	Vondřejce.	
Děti	a	všichni	přítomní	uznale	zatleskali	jejich	rychlosti,	s	níž	se	na	novém	
atletickém	oválu	proháněli.

	 Na	 závěr	 byl	 pro	 žáky	 ZŠ	 připraven	 závod	 v	 běhu.	 Děti	 byly	 rozděle-
ny	 do	 tří	 věkových	 skupin.	 Mladší	 žáci	 měli	 závod	 na	 jedno	 kolo,	 starší	
běželi	 kola	 dvě.	 První	 v	 cíli	 byli	 odměněni	 cenami	 z	 Nadačního	 fondu		
Z.	Horníkové.	Potěšitelné	je,	že	děvčata	nezůstala	pozadu	a	například	mezi	
nejstaršími	byla	tři	děvčata	mezi	prvními	šesti	běžci.
	 Skončilo	slavnostní	dopoledne,	nezbývá	nám	než	si	přát,	aby	víceúčelové	
hřiště	sloužilo	všem	co	nejdéle	a	hlavně	aby	přitáhlo	ke	sportu	co	nejvíce	
mladých.

MĚSTYS VELKÉ POŘÍČÍ
SPORTOVNÍ AREÁL
Základní	škola	Velké	Poříčí

PROVOZNÍ	DOBA	SPORTOVIŠTĚ:	 8.00	–	21.00	h	(denně)

Rezervace	a	objednávky	na	tel.	603	944	926

CENÍK:

1.	 Základní	škola	a	SŠPTP	má	pronajaté	hodiny	poskytnuty	ZDARMA.

2.	 Dotované	nájemné	bude	účtováno	za	pronájem	organizacím	v	městysi	
Velké	Poříčí	(podmínkou	registrace	subjektu	ve	Velkém	Poříčí)
	 dotované nájemné činí:
	 víceúčelové	hřiště	 50	Kč/h
	 víceúčelové	hřiště	 100	Kč/h	(při	umělém	osvětlení)
	 atletické	disciplíny		 zdarma,	při	umělém	osvětlení	dle	
	 	 	 dohody

3.	 Komerční	nájemné	bude	účtováno	ostatním	subjektům
	 komerční nájemné činí:
	 víceúčelové	hřiště	 150	Kč/h
	 víceúčelové	hřiště	 200	Kč/h	(při	umělém	osvětlení)
	 atletické	disciplíny		 zdarma,	při	umělém	osvětlení	dle	
	 	 	 dohody

4.	 Každý	nájemce	musí	mít	uzavřenu	Smlouvu	o	pronájmu	hřiště.	
Je	zakázáno	nasmlouvané	a	objednané	hodiny	repronajímat.

5.	 Ceník	je	platný	po	dobu	výstavby	sociálního	zázemí	v	ZŠ,	tzn.	bez	šaten.	
V	případě	použití	šaten	v	tělocvičně	bude	k	ceně	dále	účtováno:	50	Kč/h	

Ing.	Josef	Král
starosta	městyse

Stavební úpravy v ZŠ ve Velkém Poříčí

	 Jak	 již	 jsme	 Vás	 informovali,	 Městys	 Velké	 Poříčí	 uspěl	 s	 touto	 akcí	
v	 žádosti	 o	 dotaci	 z	 operačního	 programu	 „Posilování	 sociálních,	
vzdělávacích	 a	 zdravotnických	 služeb	 v	 Královéhradeckém	 kraji“.	 Tento	
program	 je	 financovaný	 z	 prostředků	 Islandu,	 Lichtenštejnska	 a	 Norska		
v	rámci	Finančního	mechanizmu	EHP	a	Norského	finančního	mechanizmu	
a	Královéhradeckým	krajem.	Městys	při	splnění	všech	náročných	podmínek	
obdrží	 dotaci	 ve	 výši	 cca	 2,8	 mil.	 Kč,	 dofinancování	 provede	 z	 vlastních	
prostředků.

	 V	suterénu	naší	ZŠ	vznikají	nové	šatny	a	sociální	zařízení,	které	budou	
sloužit	 jako	 zázemí	 pro	 nově	 otevřené	 víceúčelové	 hřiště.	 Budou	 zde	
umístěny	i	nové	šatny	pro	žáky	ZŠ.
	 S	 bouracími	 pracemi	 se	 začalo	 o	 letních	 prázdninách.	 Bylo	 nutné	
snížit	podlahy,	provést	izolace.	Při	této	příležitosti	a	vzhledem	k	výstavbě	
víceúčelového	hřiště	bylo	nutné	provést	revizi	venkovní	kanalizace.	
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Bylo	zjištěno,	že	ta	je	v	havarijním	stavu	a	bylo	rozhodnuto	o	její	opravě,	
proto	 byl	 vyřazen	 z	 provozu	 septik.	 Dále	 byly	 opraveny	 dešťové	 svody		
a	bylo	sanováno	vnější	obvodové	zdivo	až	na	základovou	spáru.
	 Práce	 v	 suterénu	 dále	 pokračují.	 V	 současné	 době	 jsou	 prováděny	
obklady	a	dlažby,	kompletuje	se	elektroinstalace	a	topení.	Velkým	zásahem	
je	vybudování	schodišť	do	suterénu.	Nově	vznikne	vstup	z	ul.	Školní	a	dále	
schodiště	ze	suterénu	do	přízemí	školy	v	prostoru	učitelského	vchodu.
	 Akce	je	náročná,	je	nutné	dbát	o	statiku	téměř	stoleté	budovy,	je	nutné	
respektovat	při	výstavbě	výuku	žáků,	což	se	ne	vždy	daří.	
	 Práce	 probíhají	 dle	 harmonogramu	 a	 na	 otevření	 se	 můžeme	 těšit	 na	
začátku	 roku	 2009.	 Věříme,	 že	 realizací	 tohoto	 záměru	 přispějeme	 ke	
zkvalitnění	 služeb	pro	víceúčelové	hřiště	a	 také	ke	zlepšení	hygienických	
podmínek	žáků	naší	školy.

Czech Point
Jak	již	jsme	informovali	v	říjnovém	čísle	zpravodaje,	na	našem	úřadě	je	
již	v	provozu	kontaktní	místo	veřejné	správy,	tzv.	Czech	Point.
	 Nyní je možné na úřadě městyse vyřídit výpisy	
-	 z	Rejstříku	trestů
-	 z	Obchodního	rejstříku
-	 z	Živnostenského	rejstříku
Později	bude	možné	vyřídit	i	výpis	z	Katastru	nemovitostí.

Nová technika na údržbu obce

	 Zastupitelstvo	 městyse	 uvolnilo	 pro	 rok	 2008	 finanční	 prostředky	 na	
pořízení	 komunální	 techniky	 pro	 údržbu	 obce.	 Náš	 městys	 se	 rozrůstá,	
přibývají	plochy	na	údržbu.
Abychom	 udrželi	 vysoký	 standart	 této	 péče,	 byla	 vybrána	 technika,	 lépe	
řečeno	univerzální	komunální	nosič	nářadí	s	možností	využití	po	celý	rok	
STIGA	Belos	TransPro.	
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Oprava kostela Navštívení Panny Marie ve Velkém Poříčí:

Rekapitulace darů a půjček:
Z	firem	nám	zaslaly	dary	Wikov	p.	Mgr.	Wichterle	50.000	Kč,	Saargummi	
p.	 Ing.	 Tichý	 15.000	 Kč	 a	 Aula	 7.000	 Kč.	 Ostatní	 firmy	 obdržely	 dopis,	
ale	 zatím	 se	 neozvaly,	 prosíme	 zejména	 firmy	 Rubena,	 Hašpl,	 Atas		
a	Elektro	-	Drapač	o	finanční	zajištění	této	akce.
Mimořádné	 dary	 našich	 farníků	 činily	 nejprve	 155.000	 Kč	 a	 za	 jednot-	
livé	 rodiny	 se	 částky	 pohybovaly	 od	 10.000	 Kč	 do	 30.000	 Kč	 dle	 jejich	
možností.	 Dále	 půjčky	 od	 farníků	 činily	 95.000	 Kč.	 Tyto	 peníze	 již	 byly	
odeslány	na	účet	farnosti,	rovněž	tak	i	dále	uvedené	částky.
Obdrželi	 jsme	 z	 biskupství	 Hr.	 Králové	 dar	 50.000	 Kč,	 z	 dědictví		
p.	Kolety	32.000	Kč	a	máme	další	půjčky	od	 farníků	ve	výši	150.000	Kč.	
Naši	farníci	nám	půjčují	bezúročně.	
Tyto	 finanční	 prostředky	 jsou	 ve	 výpisu	 z	 běžného	 účtu	 farnosti		
k	31.	10.	2008.	
Sbírka na úřadu městyse V. Poříčí	byla	ukončena	12.	11.	2008	a	vynesla 
7.470 Kč.

Tedy ještě konečná rekapitulace financování opravy kostela Navštívení 
Panny Marie ve Velkém Poříčí:
Nabídková cena firmy DELTA        1.270.981 Kč (ceny	vč.	19%	DPH)
Fakturováno:
Podřezání, izolace 195.744 Kč  zaplaceno 21. 4. 2008 
Bourání, omítky, klempíř. práce 780.419 Kč zaplaceno 24. 7. 2008 
Lešení, zařízení staveniště 104.429 Kč zaplaceno 15. 10. 2008 
Omítky, lešení 190.388 Kč splatnost 5. 11. 2008 
Dodatek a vícepráce 217.062 Kč splatnost 31. 12. 2008 
Zhotovení a montáž stříšek 21.544 Kč splatnost 13. 1. 2009 
Celkem 1.509.586 Kč

Stavitelství BERAN a synové: 
Faktura	za	opravy	a	revize	hromosvodu	 23.562	Kč	zaplaceno	2.	10.	2008	
Stavitelství HENRYK DONAJ: 
Pomocné	práce	a	doprava	soch	 22.574	Kč	splatnost	14.	11.	2008	
(po dohodě do konce r. 2008)

NÁKLADY	CELKEM:	 1.555.722	Kč
Již	bylo	zaplaceno:	 1.104.154	Kč
Zbývá	doplatit:	 451.568	Kč

Na účtu farnosti V. Poříčí k 31. 10. 2008 430.524 Kč (+ 7.470 Kč)
DO KONCE ROKU 2008 CHYBÍ!!!!! 13.574 Kč + inkaso 
celkem je tedy třeba zajistit do konce roku 2008 cca 20.000 Kč
--------------------------------------------------------------------------------------
Dále je nutné postupně splácet bezúročné půjčky od farníků ve výši 
245.000 Kč,	a	to	z	dalších	sbírek	během	příštích	dvou	let.
Proto dále prosíme o příspěvky od dalších firem a sponzorů na účet 
farnosti V. Poříčí u Č.S., a.s., č. ú. 118 164 7309/ 0800.
Na	darované	částky	vystaví	P.	 Jirásek	potvrzení	 jako	doklad	pro	odpočet	
daně.	
Všem sponzorům ještě jednou upřímné Zaplať Pán Bůh.

Pro	Zpravodaj	zpracoval	13.	11.	2008
Václav	Cvejn,	člen	PRF	V.	Poříčí	a	kronikář	městyse	V.	Poříčí

Jedná	se	o	stroj	švédské	výroby	a	je	konstruován	jako	nosič	nářadí,	který	
nalezne	uplatnění	v	celoročním	provozu	při	sečení	a	úklidu.	Důvodem,	proč	
tento	stroj	nachází	uplatnění	po	celý	rok,	je	bohatá	nabídka	příslušenství.	
	 Pro	 zimní	 údržbu	 bude	 k	 dispozici	 kloubový	 sněhový	 pluh,	 rotační	
kartáč,	kombinované	rozmetadlo	posypu	a	sněhová	fréza.	Stroj	je	vhodný	
pro	údržbu	chodníků	i	cest,	bude	využit	i	na	údržbu	nového	víceúčelového	
hřiště.	Oproti	traktoru	se	dostane	i	do	užších	uliček.	Nespornou	výhodou	
je	i	lepší	komfort	pro	obsluhu	–	vytápěná	kabina.
	 Mimo	 zimní	 období	 budou	 dále	 k	 dispozici	 tato	 příslušenství:	
k	rotačnímu	kartáči	sběrací	box	s	bočním	kartáčem	a	skrápěním,	rotační	
mulčovací	sekačka	se	záběrem	150	cm,	cepová	sekačka	se	záběrem	140	cm.	
Další	nástavby	lze	doobjednat	dle	potřeby.
	 Členové	 zastupitelstva	 a	 technická	 četa	 se	 s	 novým	 pomocníkem	
seznámili	 na	 předváděcí	 akci,	 která	 proběhla	 u	 obřadní	 síně.	 Kdo	 tomu	
jenom	trochu	rozumí,	je	nadšen	tím,	co	tento	stroj	umí.
	 Stroj	bude	dodán	před	zimním	obdobím.	Věříme,	že	pořízením	tohoto	
zařízení	se	zkvalitní	a	rozšíří	údržba	našeho	městyse.

J.	Král

Ceny za svoz odpadů v roce 2009

	 Naše	svozová	firma,	Marius	Pedersen,	nám	zaslala	nový	ceník	pro	svoz	
odpadů	na	příští	rok.	Tento	ceník,	který	Vám	předkládáme,	odsouhlasila	
rada	 městyse	 a	 ještě	 bude	 na	 programu	 prosincového	 zastupitelstva,	 kde	
budou	zastupitelé	hlasovat	o	nové	vyhlášce	o	odpadech.
	 V	letošním	roce	jsme	měli	ceny	stejné	jako	v	roce	2007,	ale	pro	rok	2009	
se	 ceny	 musí	 navýšit	 z	 důvodů,	 které	 popisuje	 svozová	 firma.	 Jedná	 se		
o	zvýšení	poplatku	za	uložení	tuny	odpadu	na	skládku	ze	stávajících	400,-Kč	
na	500,--	Kč,	dále	se	do	nových	cen	promítne	zvýšení	provozních	nákladů,	
meziroční	 inflace,	ceny	energií,	pojištění,	obnova	svozové	techniky	apod.	
Narůstá	i	poplatek	u	nebezpečných	odpadů,	který	celý	za	své	občany	hradí	
městys.	Dále	městys	plně	hradí	odvoz	zeleně	a	velkoobjemové	kontejnery.
Ceny	by	se	měly	navýšit	takto:	
za	1	popelnici	 110	l	 52	svozů/rok	 2	390,-	Kč
	 	 42	l	 52	svozů/rok	 2	040,-	Kč
	 	 26	l	 52	svozů/rok	 1	350,-	Kč
	 	 13	l	 52	svozů/rok	 750,-	Kč
jednorázový	svoz	 	 71,-	Kč
za	kontejner	1	100	l	 52	svozů/rok	 13	650,-	Kč
Poplatek	za	svoz	a	uložení	TKO	je	splatný	vždy	do	31.	ledna	běžného	roku.	
Od	1.	2.	již	firma	nevyveze	popelnice	bez	platných	známek	pro	daný	rok.	
Pamatujte	proto	na	včasné	zakoupení	známky!

Městská policie

Mnoho	občanů	se	na	úřad	stále	obrací,	že	byli	svědky	nějaké	nekalosti.	Že	
ten	pálil	oheň	na	zahradě	a	jistě	spaloval	něco,	co	tam	nepatří.	Nebo,	že	tam	
někdo	špatně	parkuje,	že	ten	dělá	nepořádek,	onen	zakládá	černou	skládku.	
Většinou	 to	však	oznámí	po	události	 a	na	 špatném	místě.	Lepší	 je	přece	
zavolat	 ihned	 MP	 Náchod,	 bezplatnou	 linku	 156.	 Od	 toho	 jsou	 naším	
městysem	 placení,	 aby	 přijeli	 a	 konali.	 Ne	 vždy	 mohou	 přijet	 ihned,	 ale	
většinou	se	to	podaří.	Proto	znovu	apelujeme	na	občany,	při	zjištění	něčeho	
nekalého	volejte	ihned	tel.č.	156.	Není	to	udávání,	ale	ochrana	nás	všech.

V	poslední	době	se	ve	Velkém	Poříčí	rozmáhá	nešvar	parkování	automobilů	
na	chodnících.	Mimo	to,	že	se	chodníky	ničí,	nemohou	zde	procházet	lidé		
a	např.	maminky	s	kočárkem	musejí	parkované	auto	obejít	po	silnici.	

	Na	 prosincovém	 zasedání	 zastupitelstva	 se	 bude	 rozhodovat,	 zda	 bude	
smlouva	o	činnosti	MP	Náchod	ve	Velkém	Poříčí	prodloužena.	Doufejme	
jenom,	 že	 nám	 naši	 zákonodárci	 nebudou	 házet	 klacky	 pod	 nohy,	 jako	
v	případě,	kdy	nesmyslně	zrušili	měření	rychlosti	městskou	policií.

Josef	Král
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Zveme	Vás	na
ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA,

které	se	koná	v	pondělí	dne 
8. prosince 2008 od 17.30 hod. 

v	zasedací	místnosti	
hasičské	zbrojnice	ve	Velkém	Poříčí.

Úřad	městyse

1. listopad 2008

	 Den,	kdy	se	scházíme	s	příbuznými	u	kostela	ve	Velkém	Poříčí,	abychom	
zavzpomínali	 a	 rozsvítili	 svíčky	 na	 hrobech	 našich	 nejbližších.	 Přijedou	
nejen	 z	 Velkého	 Poříčí,	 Hronova	 či	 ze	 Žďárek,	 ale	 i	 z	 Prahy,	 Kladna,	
Varnsdorfu	a	Děčína.
	 Letošní	naše	milé	setkání	bylo	umocněno	pohledem	na	krásně	opravený	
kostel,	na	který	dopadaly	hřejivé	paprsky	podzimního	slunce.	Ve	12	hodin	
jsme	s	úžasem	naslouchali	nádherným	hlasům	zvonů	na	kostele.
	 	Abychom	i	my	přispěli	na	tuto	opravu	alespoň	malou	finanční	částkou,	
vysíláme	 jednoho	 z	 nás	 na	 Úřad	 městyse	 ve	 Velkém	 Poříčí	 k	 předání	
hotovosti.

Michaela	Petříková
/Praha	západ/

Všem těm, kteří se podílejí na rozvoji Velkého Poříčí, patří velké díky!!!

Uctění památky četníka Stanislava Roubala

Spolky	vojenské	historie	–	Četnická	stanice	Náchod	a	SVH	–	TS	20	Pláň	
uctily	na	hřbitově	ve	Velkém	Poříčí	památku	četníka	na	zkoušku	Stanislava	
Roubala,	 který	 padl	 13.	 září	 1938	 při	 plnění	 svých	 těžkých	 služebních	
povinností	 v	 přestřelce	 s	 henleinovci.	 Po	 přiblížení	 historie	 přítomným	
položili	na	hrob	věnec	 jako	vděk	za	 to,	že	byl	ochoten	nasadit	 svůj	život	
za	 svou	 vlast.	 Pietního	 aktu	 se	 zúčastnila	 i	 místostarostka	 Mgr.	 Nataša	
Šancová,	která	položila	věnec	za	představitele	Velkého	Poříčí.

Jiří	Mach

Zastupitelstva městyse Velké Poříčí dne 22. 10. 2008

Zastupitelstvo schvaluje:
5/08/1	 Zakoupení	 komunálního	 nosiče	 nářadí	 STIGA	 Belos	 Trans	
	 Pro	54	s	příslušenstvím	za	cenu	1	910	643	Kč.	Platba	proběhne	
	 ve	třech	splátkách	(dle	zápisu).
5/08/2	 Nákup	 pozemků	 pro	 nové	 sídliště.	 Jedná	 se	 o	 poloviny	
	 pozemků	p.	č.	1516/1,
	 p.	č.	1516/2	a	p.	č.1516/3.
5/08/3	 Výběr	uchazečů	o	pozemky	na	novém	sídlišti	(dle	zápisu).
5/08/4	 Od	1.1.2009	nového	správce	www	stránek.	Bude	jím	fa	Galileo	
	 Corporation	s	r.o.	(pan	Richter).		
5/08/5	 Pořádání	novoročního	ohňostroje	dne	1.	1.	2009.
5/08/6	 Zadání	zpracování	projektové	dokumentace	k	ÚŘ	Agroprojekci	
	 Litomyšl	na	druhou	etapu	protipovodňových	opatření	na	řece	
	 Metuji.
Zastupitelstvo bere na vědomí:
5/08/7	 Informaci	o	dokončovacích	pracích	na	hřišti	za	školou.
5/08/8	 Uzavírku	hronovského	náměstí	od	23.	10.	2008.

Usnesení ze zasedání

Poděkování 

Dne	 8.	 11.	 2008	 se	 konal	 vzpomínkový	 pietní	 akt	 u	 hrobu	 četnického	
desátníka	Stanislava	Roubala	z	Velkého	Poříčí,	zastřeleného	dne	13.	9.	1938	
v	 Habesbirku	 (Habartov)	 při	 výkonu	 služby,	 za	 účasti	 četnické	 stanice	
Náchod	a	SVH	T	–	S20	Pláň	a	pod	vedením	Jana	Krmaše	z	Velkého	Poříčí	
a	za	účasti	místostarostky	pí	Mgr.	Nataši	Šancové.	

Děkujeme	všem	za	uctění	jeho	památky	a	za	květinové	dary.	

St.	Roubal	s	rodinou	
sestra	Iva	s	rodinou

Velké	Poříčí	10.	11.	2008
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Vítání občánků

V	sobotu	18.	10.	2008	jsme	přivítali	v	zasedací	místnosti	hasičské	zbroj-
nice	nové	občánky	Velkého	Poříčí.	Paní	místostarostka	Mgr.	Nataša	Šanco-
vá		přivítala	sedm	holčiček	a	sedm	chlapců.

Patrik	Vostřez	 25.	3.	2008
Kateřina	Procházková	 19.	4.	2008
Tomáš	Vítek	 24.	4.	2008
Antonín	Kubeček		 2.	5.	2008
Magdaléna	Janatová	 20.	5.	2008
Dominik	Pavlíček	 5.	6.	2008
Jáchym	Martinec	 8.	6.	2008
Simona	Bubeníčková	 2.	7.	2008
Eliška	Kociánová	 14.	8.	2008
Matyáš	Hrubý	 16.	8.	2008

Dění v městysi Rozpis služeb stomatologické lékařské služby první pomoci 
oblasti Náchod 
Ordinační	hodiny:	sobota,	neděle	8	–	12	hodin

6.12.	a	7.12.	 MUDr.	Hana	Matoušová,	Komenského	134,	
	 Nové	Město		nad	Metují	(491	470	566)

13.12.	a	14.12.	 MUDr.	Svatava	Olšarová,	Komenského	48,	
	 Nové	Město	nad	Metují	(491	472	946)

20.12.	a	21.12.	 MUDr.	Eliška		Pištorová,	Komenského	48,	
	 Nové	Město	nad	Metují		(491	472	923)

12.12.	 MUDr.	Alois	Vejmola,	Palackého	20,	
	 Náchod	(491	424	524)

12.12.	 MUDr.	Ivana	Vejmolová,	Náchodská	548,	
	 Velké	Poříčí		(491	482	000)

12.12.	 MUDr.	Jana	Vaňková,	ul.	Manž.	Burdychových	
	 Červený	Kostelec	(325	491	463421)

27.12.	a	28.12.	 MUDr.	Alena	Prouzová,	Jugoslávská	33,	
	 Náchod	(491	421	725)

1.1.2009	 MUDr.	Jana	Šťovíčková,	Denisovo	nábřeží	665,		
	 Náchod	(491	423	748)

1.01.	 MUDr.	Jarmila	Vokůrková,	Větrník	720,		
	 Červený	Kostelec	(491	462	331)

1.01.	 MUDr.	Božena	Rysnerová,	
	 ul.	Manž.	Burdychových	čp.	325,		
	 Červený	Kostelec	(491	463	237)

Slavnostní	 přivítání	 proběhlo	 za	 hudebního	 doprovodu	 p.	 Josefa	 Vla-
cha	a	vystoupení	dětí	z	MŠ	Velké	Poříčí	pod	vedením	učitelek	pí	Baštové	
	a	pí	Tiché.	Rodičům	byly	předány	drobné	dárky	pro	jejich	děti.	

Našim novým občánkům a jejich rodičům přejeme hodně zdraví.

Historické	snímky	z	Velkého	Poříčí

1. Konsumní jednota ve V. Poříčí, čp. 71

Historie
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MLÁDEŽNICKÁ KOPANÁ
TJ VELKÉ POŘÍČÍ rok 2008

Vážení	a	milí	občané	–	příznivci	sportu,	fanoušci	mládežnické	kopané,
rád	bych	Vás	informoval	o	fungování	mládežnické	kopané	v	rámci	TJ	Velké	
Poříčí	–	oddílu	kopané	-	v	roce	2008.	V	letošním	roce	po	několika	letech	píšeme	
samostatnou	kapitolu	mládežnické	kopané	v	našem	městysi.	V	současnos-	

Nevím,	zda	občané	Velkého	Poříčí	vědí,	že	díky	těmto	gymnastkám	znala	
Velké	Poříčí	celá	Československá	republika	a	dívky	na	to	byly	patřičně	hrdé.	
Dosáhly	spousty	vynikajících	výsledků	a	jen	všechny	tak	trochu	mrzelo,	že	
při	setkání	rodáků	v	září	2006	si	na	ně	nikdo	nevzpomněl,	přestože	se	asi	
takovými	výsledky	hned	tak	někdo	pochlubit	nemůže.
	 V	restauraci	„U	Hanušů“	jsme	se	však	všechny	velmi	dobře	bavily,	pro-
tože	jsme	byly	a	jak	je	vidět,	stále	jsme	dobrá	parta	děvčat,	i	když	jsme	se	
rozprchly	 do	 všech	 koutů	 republiky	 i	 světa	 a	 jsou	 z	 nás	 všech	 maminky,	
z	některých	dokonce	už	i	babičky.

Jejich	trenérka	Míla	Vejrková

domů	až	ve	23	h.	Bylo	stále	na	co	vzpomínat,	vždyť	v	roce	1972	byly	do	
Československého	 reprezentačního	 družstva	 žákyň	 zařazeny	 Káťa	 Ště-
pánková	 a	 Soňa	 Regnerová,	 v	 roce	 1974	 to	 byla	 další	 žákyně	 Dita	 Čej-
chanová	–	dnes	p.	Klímová	a	v	roce	1977	to	byla	Jana	Vejrková.	Jana	byla	
zařazena	 v	 r.	 1982	 do	 centrální	 přípravy	 na	 olympijské	 hry	 a	 díky	 své	
píli	 se	pak	v	r.	1988	 	 	 	 	OH	v	Soulu.	Tak	se	Velké	Poříčí	může	pochlubit		
i	olympioničkou.

Poříčské gymnastky

	 Málokdo	si	už	asi	vzpomene,	že	byl	před	30	lety	ve	Velkém	Poříčí	také	
oddíl	sportovní	gymnastiky.
	 Začala	tu	s	tímto	sportem	místní	rodačka	Míla	Jirmanová,	která	cvičila	
gymnastiku	u	„Trundy“-	Ládi	Truněčka.	Naučila	se	zde	základům	tohoto	
sportu,	provdala	 se	za	hronovského	gymnastu	 Jana	Vejrka	a	v	 roce	1969	
začala	cvičit	gymnastiku	s	dětmi	ve	Velkém	Poříčí.
	 S	Mílou	do	Poříčí	přešlo	šest	gymnastek:	Hana	Jirmanová	(dnes	p.	uč.	
Staňková	 )	 ze	 Žďárek,	 Vráťa	 Škopová	 (nyní	 p.	 uč.	 Vlachová)	 ze	 Zbeč-
níka,	 Zlata	 Černohlávková	 (dnes	 p.	 uč.	 Rejlová),	 Alena	 Frýbová	 (nyní		
p.	Boštíková),	Věra	Kirchbergerová	 (p.	uč.	Kultová)	 a	 Jarmila	Hejzlarová	
(nyní	p.	Rabišková)	z	Hronova.	Všechny	dojížděly	cvičit	na	kole.	Nejdříve	
působily	jako	závodnice	a	později	i	jako	trenérky.
	 Vzaly	do	rukou	kartáče	a	hadry,	vodu	nosily	z	potoka	a	vydrhly	sál	míst-
ní	sokolovny,	protože	tělocvična	zdejší	školy	byla	příliš	malá.
	 Sehnalo	 se	nějaké	nářadí	a	začalo	 se	cvičit.	Malá	obec,	která	byla	 ten-
krát	ještě	součástí	Hronova,	neměla	pro	dívky	žádné	sportovní	vyžití.	Pak	
se	udělal	nábor	a	přišlo	asi	 šedesát	děvčat.	Samozřejmě,	ne	každá	z	nich	
vydržela,	ale	ty	co	zůstaly,	přivezly	nakonec	spoustu	medailí	z	hradeckého	
a	pak	východočeského	kraje,	ale	i	z	mistrovství	Československa.
	 Pro	zajímavost	jen	několik	údajů:	krajských	přeborníků	a	zlatých	medailí	
přivezla	tato	děvčata	za	dvanáct	let	působení	oddílu	ve	Velkém	Poříčí	cel-
kem	56,	stříbrných	38	a	bronzových	16.
	 V	 roce	 1975	 mladší	 dorostenky	 přivezly	 z	 mistrovství	 ČSR	 družstev	
bronzové	 medaile	 ve	 složení:	 Káťa	 Štěpánková	 (dnes	 p.	 ing.	 Dvořáko-
vá),	 Soňa	 Regnerová	 (nyní	 p.	 Miholová),	 Iva	 Olivová	 (dnes	 p.	 Pavlů)		
a	Jana	Rotterová	(dnes	p.	Dřímalová).	V	roce	1977	v	kategorii	dorostenek	
přivezli	 starší	dorostenky	Regnerová,	Olivová	a	Rotterová	další	bronzové	
medaile	 z	 mistrovství	 ČSR	 družstev	 z	 Vracova.	 V	 roce	 1980	 pak	 mladší	
dorostenky	přijely	z	mistrovství	ČSR	družstev	z	Prahy	dokonce	s	medaile-
mi	stříbrnými.	To	už	byly	další	závodnice	-	Lenka	Lantová	(dnes	p.	Zema-
nová),	 Radka	 Martínková	 (nyní	 p.	 uč.	 Kubečková),	 Jana	 Vejrková	 (teď		
p.	uč.	Kapounková)	a	Jana	Obršálová.	Ty	se	doslova	vklínily	mezi	Vítkovi-
ce	a	Prahu.	Jana	Vejrková	pak	ještě	v	soutěži	jednotlivkyň	získala	medaili	
bronzovou.
	 Bývalé	gymnastky	na	to	vzpomínaly	v	sobotu	20.	září	2008.	Setkaly	se	
díky	 jedné	„bezva	holce“	Milušce	Vernerové	 (rozené	Kobrové),	která	vše	
zařídila,	sehnala	adresy	všech,		které	gymnastiku	tenkrát	milovaly	a	dodnes	
na	ni	rádi	vzpomínají.	Setkání	se	opravdu	vydařilo.	Sraz	byl	ve	14	h	v	restau-
raci	“U	Hanušů“	a	nikdo	z	nich	nevěřil,	že	se	rozejdou	nebo	rozjedou

2. Výstavba prodejny na „dolejšáku“ – akce Z, rok 1980
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Pro	 sezonu	 2008	 -	 2009	 se	 vedení	 družstva	 ujali	 znovu	 předseda	 oddílu		
p.	Beran,	p.	Gerčák	a	p.	Tóth.	Proti	 jarní	 části	počet	hráčů	vzrostl	 až	na	
nečekaných	22	jmen.	Jedná	se	však	o	čtyři	ročníky	narození	(1994	–	1997).	
Přesto	 stávající	 počet	 hráčů	 dává	 solidní	 předpoklady	 pro	 udržení	 této	
kategorie	i	v	dalších	letech.

Podzimní	část	díky	minimálním	odchodům	(věkový	posun)	dával	před	
sezonou	příslib	solidního	postavení	v	tabulce.	To	se	částečně	potvrdilo,	kdy	
naši	 žáci	 momentálně	 nestačili	 na	 suveréna	 z	 Police	 nad	 Metují.	 Trochu	
trenéry	 mrzí	 porážka	 z	 utkání	 v	 Martínkovicích	 1:4,	 kde	 podle	 výkonu	
z	 druhého	 poločasu	 bylo	 minimálně	 na	 bod.	 Přesto	 lze	 podzim	 hodno-
tit	pozitivně	a	netrpělivě	vyhlížet	 jarní	boje.	Nejlepším	střelcem	družstva	
je	 momentálně	 Jakub	 Venclík	 s	 8	 brankami.	 Je	 zároveň	 potěšující,	 že		
o	vstřelených	36	branek	se	podělilo	14	hráčů.	Jako	perličku	je	možno	uvést,	
že	brankář	Honza	Šulc,	který	je	u	nás	na	hostování	z	Machova,	zaznamenal	
na	podzim	3	branky.	

Aktuální	tabulka	-	okresního	přeboru	starších	žáků	–	podzim	2008
1.	Spartak	Police	n.	M.		 		9	 8	 1	 0	 46:	0	 25
2.	Jiskra	Martínkovice		 	10	 7	 2	 1	 61:	4	 25
3.	TJ	Velké	Poříčí		 	10	 6	 0		 4	 36:18	 18
4.	Sokol	Stárkov	 	10	 3	 2	 5	 32:30	 11
5. Jiskra	Veba	Machov  10 2 1 7 34:31 7
6.	Sokol	Hejtmánkovice	 		9	 0	 0	 9	 1:127	 0

Zimní příprava 
Informace	o	zimní	přípravě	jednotlivých	mužstev	je	možno	získat	na	inter-
netových	 stránkách	 oddílu	 kopané	 nebo	 ve	 vývěskách	 buď	 na	 náměstí,	
nebo	u	vstupu	na	hřiště.
Rád	 bych	 již	 poněkolikáté	 touto	 cestou	 požádal	 naše	 občany	 –	 rodiče		
o	 podporu	 mládežnického	 sportu	 -	 kopané.	 Jsme	 jeden	 z	 mála	 malých	
oddílů,	kterým	se	momentálně	daří	obsazovat	kategorie	mládežnické	kopa-
né.	Stačí	i	jednoduchý	pohled	na	tabulky	jednotlivých	kategorií	a	lze	zjis-
tit,	že	tři	mládežnická	družstva	v	současnosti	žádný	jiný	malý	oddíl	nemá.	
Zázemí,	které	jsme	schopni	jako	oddíl	kopané	díky	spolupráci	s	místními	
školami	a	městysem	Velké	Poříčí	v	současnosti	poskytnout,	jsou	dvě	hrací	
travnaté	plochy,	umělá	hrací	plocha,	dvě	tělocvičny	anebo	naše	opravené	
kabiny.Děti	jsou	vedeny	školenými	trenéry.

Přes	 veškerou	 tuto	 nabídku	 se	 nadále	 potýkáme	 s	 nedostatkem	 dětí.	
Mladí	sportovci	–	chlapci	 i	děvčata	–	NEVÁHEJTE	a	přijďte	mezi	nás!!!!	
Přijďte	aktivně	využít	svůj	volný	čas	místo	hraní	počítačů	a	playstationů,	
sledování	videa,	DVD	nebo	televize.	Přijďte	se	pobavit	do	kolektivu	mezi	
ostatní	hochy	a	dívky!

Informace	 o	 fungování	 oddílu,	 výsledky,	 pokládání	 dotazů,	 podávání	
námětů	pro	lepší	fungování	oddílu,	připomínky	apod.	je	možno	na
 www.velkeporici.cz\kopana

Oto	Tóth
člen	výboru	oddílu	kopané

TJ	Velké	Poříčí

Spolky

Klub seniorů
	 Druhé	setkání	Klubu	seniorů	se	uskutečnilo	v	říjnu	a	bylo	ve	zname-
ní	změny	programu.	Místo	podzimního	aranžování	jsme	měli	výrobu	
a	pečení	cukroví.	Aranžování	jsme	museli	přesunout	na	další	termín,	
protože	paní	aranžérka	odjela	do	lázní.
	 Kdo	přišel,	nelitoval.	Pan	David	Jeřábek,	mistr	odborného	výcviku
oboru	pekař	-	cukrář	z	Hotelové	školy	v	Hronově,	plné	tři	hodiny

Starší žáci
Pozici	 trenérů	 v	 jarní	 části	 zastávali	 p.	 Beran	 a	 p.	 Lanta.	 	 Kádr	 byl	

sice	 úzký,	 takže	 trenéři	 byli	 nuceni	 občas	 doplnit	 mužstvo	 hráči	 ze	 star-
ší	 přípravky,	 přesto	 tým	 odváděl	 solidní	 a	 bojovné	 výkony.	 Sezonu		
2007	-	2008	mužstvo	uzavřelo	na	pěkném	5.	místě	(4.	místo	našim	hráčům	
uniklo	díky	pasivnímu	skóre)	s	vyrovnanou	bilancí	10	výher,	3	remíz

ti	fungují	v	rámci	oddílu	kopané	tři	mládežnická	družstva.	Velice	rádi	by-
chom	uvedli	v	život	i	družstvo	čtvrté	–	dorostence.	K	tomu	nám	však	momen-
tálně	chybí	to	nejpodstatnější	–	hráči.	Snad	se	nám	pro	sezonu	2009	–	2010	
podaří	uskutečnit	i	tuto	vizi	a	zvýšit	počet	mládežnických	družstev	na	čtyři.	
Všechna	tři	stávající	družstva	v	současnosti	hrají	v	soutěžích	řízených	OFS	
Náchod.

Mladší přípravka
Jarní	soutěž	družstvo	mladších	přípravek	pod	vedením	trenérů	p.	Cinky,	

p.	Hrodka	a	p.	Hornycha	ukončilo	družstvo	mladší	přípravky	na	4.	místě	
s	vyrovnanou	bilancí	20	výher,	4	remíz	a	22	proher	s	pasivním	skóre	77:81	
a	ziskem	64	bodů.	Nejlepšími	„snajperem“	družstva	se	stal	Tomáš	Hrodek	
s	24	brankami,	11	brankami	se	na	zatížení	kont	soupeřů	podíleli	Michal	
Filip	a	Hana	Lelková.	Ta	již	v	současnosti	„válí“	a	střílí	branky	v	krajském	
přeboru	za	FK	Náchod	 -	Deštné.	Pro	podzimní	 část	 sezony	2008	 -	2009	
se	 jako	 trenéři	 ujali	 vedení	 našich	 nejmenších	 p.	 Hornych	 a	 p.	 Čermák.	
Družstvo	 bylo	 doplněno	 o	 nově	 příchozí	 hráče	 a	 hráčky.	 Přesto	 nadále	
trvají	problémy	s	počtem	hráčů.	Tímto	bychom	rádi	požádali	rodiče,	aby	
snažení	 trenérů	 podpořili	 a	 přivedli	 své	 ratolesti	 na	 tréninky,	 popřípadě	
i	 pomohli	 při	 dobrovolné	 a	 někdy	 náročné	 práci	 našich	 trenérů.	 Našim	
nejmenším	se	dařilo	se	střídavými	úspěchy.	Oproti	počátku	podzimní	části	
soutěže	však	výsledky	jsou	stále	vyrovnanější	a	předváděná	hra	stále	lepší.	
To	je	jistě	příslibem	pro	jarní	část	soutěže.	Nejlepším	střelcem	družstva	je	
Vojtěch	Horáček	s	4	brankami.
	
Aktuální	tabulka	-	okresního	přeboru	mladších	přípravek	–	podzim	2008
1.	FK	Náchod	-	Deštné	B	 20	 13	 4		 3	 75:20	 43
2.	Spartak	Police	n.	M.	 20	 12	 6	 2	 43:	6	 42
3.	AFK	Hronov	B	 20	 11	 5	 4	 44:17	 38
4. MFK	N.	Město	n.	M.	B 19 8 4 7 38:	33 28
5.	TJ	Velké	Poříčí	 19	 3	 0	 16	 12:	37	 9
6.	Sokol	Velká	Jesenice	 20	 2	 1	 17	 7:106	 7

Starší přípravky
Starší	přípravky	v	jarní	části	soutěží	vedli	trenéři	p.	Tóth	a	p.	Gois.	Jar-

ní	 část	 soutěže	 se	příliš	nevydařila	 a	družstvo	kleslo	 z	3.	 až	na	poslední,	
5.	místo.	Bilance	družstva	byla	12	výher,	1	remíza	a	19	proher	s	pasivním	
skóre	42:75	a	ziskem	37	bodů.	Nejlepšími	střelci	družstva	byli	Martin	Tóth	
	s	13	zásahy	a	Jakub	Gois	s	11	brankami.

Pro	 podzimní	 část	 sezony	 přešli	 ke	 kormidlu	 p.	 Cinka	 a	 p.	 Hrodek.	
Díky	 věkovému	 posunu	 kategorií	 trenérům	 nezůstal	 kámen	 na	 kameni.	
V	 podstatě	 byli	 nuceni	 vystavět	 nové	 družstvo.	 Problémy	 jsou	 bohužel	
totožné	 jako	 u	 mladší	 přípravky	 –	 nedostatek	 dětí	 se	 zájmem	 o	 kopa-
nou.	Většinu	soutěže	byli	 trenéři	nuceni	odehrát	s	velmi	úzkým	kádrem.		
I	přesto	se	„Cinkovcům	a	Hrodkovcům“	podařilo	utrhnout	několik	bodů	
a	sehrát	několik	vyrovnaných	partií	se	silnějšími	soupeři	zvučných	jmen.	
Nejlepším	střelcem	v	podzimní	části	soutěže	je	„bomber“	Tomáš	Hrodek	
s	 11	 zásahy	 do	 černého	 (celkově	 9.	 místo	 v	 soutěži	 starších	 přípravek).		

Aktuální	tabulka	-	okresního	přeboru	starších	přípravek	–	podzim	2008
1.	Slavoj	Teplice	n.	M.		 	20	 14	 2	 4	 73:16	 44	
2.	MFK	N.	Město	n.	M.	B	 18	 14	 1	 3	 95:13	 43	
3.	FK	Náchod	–	Deštné	B20	 11	 4	 5	 9	 2:24	 7
4.	Slovan	Broumov	B		 	19	 10	 3	 6	 53:24	 33
5. TJ	Velké	Poříčí   19 4 0 15 30:85 12
5.	LOKO	Meziměstí	 	20	 0	 0	 20	 4:185	 0
	a	11	proher,	s	pasivním	skóre	42:57	a	ziskem	33	bodů.	O	korunu	nejlepšího	
střelce	se	poprali	Radim	Hurdálek	s	16	brankami	a	Kryštof	Lanta	s	10	brankami.	
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Junák hlásí

Mikulášská nadílka v DD v Malé Čermné 

Jako	každoročně	navštíví	skauti	v	přestrojení	za	Mikuláše,	čerty	a	anděly	
v	předvečer	svátku	sv.	Mikuláše	naše	starší	spoluobčany	v	domově	důchod-
ců	v	Malé	Čermné	s	krátkým	kulturním	programem	a	předáním	drobných	
dárků.	

Betlémské světlo

Světlo	 zažehnuté	 v	 Betlémské	 jeskyni	 Kristova	 narození	 rozvážejí	 skauti	
každoročně	 do	 našich	 domovů.	 Také	 letos	 bude	 pro	 zájemce	 k	 dispozici	
jak	v	kostele,	tak	i	na	Úřadě	Městyse	ve	Velkém	Poříčí.	Přesný	termín	bude	
včas	zveřejněn.	
Skauti	stále	přijímají	do	svých	řad	další	zájemce	o	život	v	přírodě,	dobro-
družství	 a	 romantiku.	 	Přijďte	mezi	nás	poznat	nové	kamarády.	Termíny	
schůzek	jednotlivých	oddílů	najdete	na	skautské	vývěsce.

S	 blížícím	 se	 koncem	 kalendářního	 roku	 2008	 skauti	 děkují	 všem	 svým	
sponzorům	a	příznivcům	za	účinnou	pomoc	při	organizaci	volného	času	

Mateřská	škola	ve	Velkém	Poříčí
si	dovoluje	pozvat	své	spoluobčany	na	několik	akcí:

30.11.2008	 vystoupí	pěvecký	sboreček	mateřské	školy	
	 na	adventním	koncertu	v	hronovském	
	 kostele,	začátek	v	15	hodin.

10.12.2008	 zahájí	sboreček	Poříčský	beránek	svým	
	 programem	předvánoční	setkání	seniorů,	
	 začátek	v	16.15	hodin.

17.12.2008	 zveme	širokou	veřejnost	na	tradiční
	 VÁNOČNÍ	CINKÁNÍ.	Průvod	vyjde	od	MŠ
	 v	15.45	hodin.	Děti	zazpívají	pod	vánočním	
	 stromem	na	náměstí	v	16.15	hodin.

Přejeme všem spoluobčanům krásné a spokojené Vánoce, 
hodně zdraví a úspěchů v novém roce 2009.

Radka	Nováková
učitelka	MŠ

Školy v Městysi

Podzim ve škole

	 Neobyčejně	 pěkné	 podzimní	 dny	 zlepšily	 náladu	 dospělým	 i	 dětem.	
Jejich	 aktivita	 a	 činorodost	 se	 odrazila	 i	 ve	 školní	 práci.	 Každoročně	 se	
účastníme	dopravní	soutěže	5.	tříd	„O	pohár	starostů“	v	Náchodě	-	Bělov-
si.	 Pod	 vedením	 H.	 Zakopalové	 si	 naši	 žáci	 Čermák,	 Bartoň,	 Stolinová		
a	Pražáková	zajeli	pro	2.	místo	z	celkového	počtu	30	družstev.	Sportovně	
se	vyžít	měli	příležitost	i	žáci	3.	a	4.	třídy,	kteří	absolvovali	plavecký	výcvik		
v	10	lekcích	v	náchodském	bazénu.
	 Nejen	knihami	je	člověk	živ,	někdy	je	třeba	se	chopit	pilky	nebo	kladiva.	
Svoji	řemeslnou	zručnost	si	v	Jaroměři	vyzkoušeli	dívky	i	chlapci	8.	a	9.	třídy.	
Šikovnost	dětských	rukou	byla	zapotřebí	i	v	charitativní	akci	výroby	drob-
ných	dárků	pro	Hospic	v	Červeném	Kostelci.	Pod	vedením	M.	Hofírkové	
děti	vytvořily	pěkné	a	milé	dárky	z	papíru	a	přírodních	materiálů.	Na	pro-
dejní	výstavu	se	přijely	 i	s	některými	učitelkami	podívat	a	přispěly	nejen	
svou	prací,	ale	i	finančně.
	 Snažili	jsme	se	dětem	nabídnout	i	kulturní	vyžití	prostřednictvím	diva-
delních	představení.	Děti	I.	stupně	zhlédly	Malostranskou	zimní	pohádku	
v	Hronově.	S	kulturou	cizí	země	se	seznámily	3.	a	4.	třídy	v	hodině	ang-
ličtiny	v	programu	Halloween,	který	pro	ně	 zorganizovaly	M.	Hofírková		
a	I.	Borsová.	Děti	si	vyrobily	strašidelné	masky,	soutěžily,	zpívaly	a	strávily	

dětí	a	mládeže	v	naší	obci	a	přejí	všem	našim	spoluobčanům	klidné	prožití	
nejkrásnějších	svátků	v	roce	a	mír	v	duši.	
Do	nového	roku	2009	pevné	zdraví,	pohodu	a	hodně	pracovních	a	osob-
ních	úspěchů.	

Středisko	Junáka	BOR
Mgr.	Josef	Maršík	

vypravoval,	vyráběl	a	zdobil	před	našima	očima	krásné	věci.	Jeho	povolání	
je	také	jeho	koníčkem,	což	bylo	znát	z	celého	jeho	výkladu.	Vysvětlil	nám,	
jaké	máme	na	co	použít	 suroviny	a	které	 jsou	méně	vhodné,	 jaké	použít	
techniky,	 čím	 získat	 lepší	 efekt	 ve	 vzhledu	 i	 chuti.	 Učil	 nás	 plést	 vánoč-
ku	ze	šesti	pramenů	tak,	aby	se	během	pečení	nesesula	ke	straně.	Vyráběl	
čokoládové	bonbony,	jemné	ozdoby	na	zákusky	a	na	dorty,	přinesl	ukázat	
pomůcky,	které	jsme	nikde	neviděli,	a	povídal	o	nových	trendech	ve	zdo-
bení,	které	používají	studenti	při	soutěžích.	Nakonec	nám	předvedl	ukázku	
flambování.

	 V	úterý	11.	 listopadu	se	uskutečnilo	 již	 třetí	 setkání	Klubu	 seniorů	ve	
Velkém	 Poříčí,	 tentokrát	 s	 aranžérkou	 a	 zahradnicí,	 paní	 Hanou	 Doleč-
kovou.	 Přestože	 je	 po	 těžké	 operaci,	 má	 ještě	 zdravotní	 problémy,	 při-
jela	 a	 okouzlila	 svými	 krásnými	 výrobky	 přes	 47	 lidí,	 kteří	 v	 sále	 byli.	
Přivezla	 s	 sebou	 ukázky	 moderních	 i	 tradičních	 adventních	 věnečků,	
závěsných	ozdob,	girland,	svícnů	na	hroby	i	svícnů	pro	vánoční	výzdobu	
bytu,	 ozdobené	 sklínky,	 misky	 a	 další	 vánočně	 laděné	 věci.	 Před	 našima	
očima	 tvořila	 zcela	 lehce	 originální	 dekorace.	 Dokázala	 spojit	 přírodní	
materiál,	který	 jí	někteří	účastníci	přinesli,	 s	 různými	drobnými	ozdoba-
mi	a	výsledek	potěšil	oko	i	duši.	Také	zájemcům	prodala	materiály,	 jimiž	
si	 doma	 mohou	 sami	 vyzdobit	 byt.	 Podle	 ohlasu	 přítomných	 se	 ukázka		
s	krátkou	přednáškou	velmi	líbila.

Táňa	Thérová
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Návštěva galerie výtvarného umění

V	rámci	Dnů	evropského	kulturního	dědictví	navštívili	ve	čtvrtek	18.	září	
2008	žáci	4.	třídy	Galerii	výtvarného	umění	v	Náchodě.	Zhlédli	zde	výsta-
vu	novoměstského	výtvarníka	Josefa	Théra	s	názvem	Proměny.	V	zámecké	
jízdárně	jsou	(až	do	2.	11.	2008)	vystaveny	černobílé	i	barevné	fotografie,	
fotokoláže	a	různé	variace	fotografií	vytvořené	pomocí	grafických	editorů.

však	 praktická	 dovednost	 našich	 malých	 cyklistů	 velmi	 zlepšila	 a	 počet	
dopravních	 přestupků	 se	 výrazně	 snížil.	 Z	 některých	 dětí	 by	 si	 i	 dospělí	
řidiči	mohli	vzít	příklad.

Na	jaře	vyrazíme	na	DDH	znovu.	Budeme	totiž	psát	testy	a	skládat	prak-
tické	jízdní	zkoušky,	abychom	získali	Průkaz	cyklisty.

Mgr.	Ivana	Havlová,	tř.	uč.

Čtvrtá třída na dopravním hřišti

Žáci	4.	třídy	si	ve	čtvrtek	11.	září	2008	procvičovali	základy	pravidel	sil-
ničního	provozu	na	dětském	dopravním	hřišti	v	Bělovsi.

Po	 důkladné	 teoretické	 průpravě	 (znalost	 dopravních	 značek	 a	 řešení	
situací	na	křižovatkách)	nasedli	všichni	na	připravená	jízdní	kola	a	vyra-
zili	ověřit	si	své	vědomosti	„do	terénu“.	Jízda	po	kruhovém	objezdu,	 jed-
nosměrkou,	 jízda	 v	 pruzích	 nebo	 průjezd	 křižovatkou	 řízenou	 semafory	
činila	 některým	 dětem	 zpočátku	 trochu	 problémy.	 Během	 dopoledne	 se	

Základní škola Velké Poříčí, okres Náchod

v	pátek	12. 12. 2008
se	v	Z	Š	Velké	Poříčí	uskuteční

Den otevřených dveří.
V	době	od	8.00 do 11.30 h	se	mohou	rodiče	seznámit	s	výukou	
v	jednotlivých	třídách	a	s	organizací	vyučování	(především	na	
1.	stupni	ZŠ).	Dále	mají	možnost	prohlédnout	si	budovu	školy		
a	školní	družinu.
Zvláště zveme rodiče budoucích prvňáčků, kteří se mohou 
přijít podívat na výuku v 1. třídě.	Těšíme se na Vás!

RNDr.	Jan	Strašil
ředitel

příjemné	chvíle	jiným	typem	školní	práce.	Nejstarší	žáci	již	vybírají,	jakou	
střední	školu	si	zvolí	ke	studiu	v	dalším	školním	roce.	Výchovná	poradkyně	
V.	Křivohlávková	s	nimi	navštívila	Úřad	práce	a	Burzu	SŠ	v	Náchodě.	Své	
znalosti	si	ověřili	v	Scio	testech	z	matematiky,	českého	jazyka	a	obecných	
studijních	předpokladů,	vše	jim	hradila	škola.

	 Práce	byla	v	prvním	čtvrtletí	náročnější	na	udržení	pozornosti	malých	
neposedů	v	první		a	druhé	třídě,	protože	se	budovalo	a	vylepšovalo	venku	
i	uvnitř.	Řemeslníci	byli	v	suterénu,	kde	 	vrtali,	bourali	a	stavěli	budoucí	
školní	šatny.	Za	školou	nám	vyrostlo	krásné	sportovní	hřiště.	Těšíme	se	na	
jaro,	kdy	ho	naplno	využijeme,	a	děkujeme	všem,	kterým	na	škole	záleží		
a	pomohli	dle	svých	možností.

J.	Vitverová
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Č as Vánoc

Vánoční koncert 2008

Vánoční	 koncert	 ve	 Velkém	 Poříčí	 se	 uskuteční	 v	 neděli	 21.	 prosince	
2008	 v	 15	 h	 v	 katolickém	 kostele.	 Koncert	 otevře	 poslední	 –	 čtvrtá	 část	
Zima	z	cyklu	houslových	koncertů	Antonia	Vivaldiho	Čtvero ročních dob	
v	podání	studenta	Pražské	konzervatoře	Martina	Matouška	a	Komorního	
orchestru	ZUŠ	Hronov.	Vivaldi	 je	 rovněž	autorem	duchovní	skladby	pro	
sóla,	 sbor	 a	 orchestr	 Gloria.	 Následovat	 budou	 Barokní koledy	 v	 úpravě	
Adolfa	 Cmírala.	 Na	 vánočním	 koncertě	 nemůže	 chybět	 vánoční	 mše.	
Vybrali	jsme	tu	nejznámější	-		Českou mši vánoční	Jana	Jakuba	Ryby.	Vedle	
smíšeného	pěveckého	sboru	Dalibor	a	Pěveckého	sboru	ZUŠ	Hronov	budou	
zpívat	 také	členové	pěveckého	 sboru	Camerata	Praha.	Duchovní	prostor	

Rekapitulace roku 2008 ve Stření škole propagační tvorby  
a polygrafie Velké Poříčí

S	koncem	každého	roku	začínáme	rozjímat,	rekapitulovat	a	posuzovat,	
co	se	nám	povedlo	a	co	nepovedlo.	Stejně	tak	i	ve	škole	posuzujeme	úspě-
chy	a	neúspěchy.
Mezi	 úspěchy	 rozhodně	 patří	 ocenění	 České	 marketingové	 společnosti,	
která	ocenila	projekt	rozvoje	školy	a	jeho	realizaci	a	zařadila	ho	mezi	tři-
náct	oceněných	projektů	v	celé	České	republice	za	rok	2007.	Na	předávání	
ocenění,	které	proběhlo	v	květnu	v	Divadelním	klubu	na	Novotného	lávce	
v	Praze,	jsme	se	tak	ocitli	mezi	průmyslovými	podniky	jako	jediná	školská	
organizace.	

Dalším	významným	úspěchem	je	schválení	našeho	projektu	na	vybave-
ní	polygrafických	dílen	o	čtyřbarvový	tiskový	stroj.	Regionální	rada,	která	
rozděluje	dotace	Evropské	unie,	podpořila	náš	projekt	a	v	současné	době	
jsme	před	podepsáním	smlouvy.	Druhý	projekt,	na	kterém	pracujeme,	 je	
dotace	 na	 výměnu	 oken	 a	 zateplení	 dílčích	 prostorů	 pro	 výuku.	 Projekt	
podpořila	minulá	Rada	Královéhradeckého	kraje	a	v	současné	době	probí-
hají	stavební	projektové	práce.V	letošním	roce	jsme	otevřeli	spoustu	výstav		

prací	žáků,	nakonec	 i	výtvarných	prací	našich	učitelů.	Výstavy	se	setkaly	
s	velice	příznivým	přijetím.	Vyvrcholením	byly	výstavy,	které	 jsme	uspo-
řádali	v	září	v	galerii	Univerzity	v	Hradci	Králové	a	naše	součást	expozice	
Unie	 výtvarných	 umělců	 v	 knihovně	 Univerzity	 Karlovy.	 Naši	 žáci	 také	
dosahují	významných	úspěchů	na	výtvarných	soutěžích.	Některé	regionál-
ní	soutěže	jsme	zcela	ovládli.	

Je	 tu	 ale	 spousta	 dalších	 zdánlivě	 malých	 úspěchů,	 pořídili	 jsme	 si	
z	vlastních	prostředků	nový	devítimístný	automobil	Renault	Traffic,	který	
používáme	pro	transport	výstav	a	dopravu	žáků,	vybavení	pro	knižní	vazbu		
V2,	vybavení	nářadím	pro	výtvarné	dílny	a	další.

Co	 nás	 ale	 mrzí	 a	 považujeme	 to	 za	 pedagogický	 neúspěch,	 je	 vysoký	
počet	neúspěšných	studentů	a	nekritické	představy	rodičů	o	schopnostech	
svých	dětí.	Za	minulý	školní	rok	předčasně	opustilo	naši	školu	23	žáků,	to	
je	přes	6%	žáků	z	celkového	počtu.	Příčiny	byly	v	prospěchu	i	v	chování.	
Mnozí	žáci,	 ale	 i	nakonec	 jejich	 rodiče,	 těžce	chápou,	 že	do	 školy,	 stejně	
jako	do	zaměstnání	„se	prostě	chodí“.	Stejně	jako	v	zaměstnání	rozhoduje	
zaměstnavatel	o	kvalitě	odevzdané	práce,	tak	i	ve	škole	stanovuje	kritéria	
hodnocení	pedagog.

Stejně	jako	jsem	zmiňoval	6%	neúspěšných,	je	ale	procento	nadprůměr-
ně	úspěšných.	Už	jenom	pro	ně	má	naše	práce	smysl.

Vážení	 občané	 Velkého	 Poříčí,	 přeji	 Vám	 v	 nadcházejícím	 Adventu	
pohodu	a	klid	a	až	budete	rozjímat,	co	Vám	život	(pro	někoho	Bůh)	vzal		
a	co	Vám	dal,	věřím,	že	bude	účet	pozitivní.

Rudolf	Volhejn
ředitel	Střední	školy	propagační	tvorby	a	polygrafie	Velké	Poříčí	

www.ssptp.cz

V	 souvislosti	 s	 touto	 výstavou	 se	 žáci	 věnovali	 tématice	 ornamentu		
a	dekoru.	Po	úvodní	motivační	besedě	s	galerijní	lektorkou	p.	Hanou	Nová-
kovou	 se	 děti	 rozdělily	 do	 skupin	 a	 nově	 nabyté	 poznatky	 o	 ornamentu	
uplatnily	v	praxi	při	tvorbě	kalendáře.	Vlastnoručně	vyrobený	kalendář	pro	
nový	školní	rok	(září	2008	–	červen	2009)	si	žáci	odnesli	s	sebou.	Program	
se	všem	velmi	líbil	a	nový	kalendář	si	děti	hned	hrdě	vyvěsily	ve	své	třídě.

Mgr.	Ivana	Havlová,	tř.	uč.
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Mateřská škola ve Velkém Poříčí
zve	občany	na	tradiční

V Á N O Č N Í   C I N K Á N Í 

které	se	uskuteční	ve	středu	17. 12. 2008.

	 Průvod	 se	 zvonečky	 a	 světýlky	 vyjde	 od	 MŠ	
	 v	15.45	h,	projde	městysem	a	děti	se	svým	pro	
	 gramem	vystoupí
 v 16.15 h	pod	vánočním	stromem	na	náměstí.

Všichni jste srdečně zváni!

chrámu	 Navštívení	 Panny	 Marie	 jistě	 umocní	 umělecký	 zážitek	 všech,	
kteří	v	době	předvánočního	shonu	vyšetří	čas	na	krásnou	hudbu.	Výtěžek	
z	 dobrovolného	 vstupného	 bude	 použit	 na	 financování	 opravy	 kostela.	
„Rybovku“	 si	Komorní	orchestr	ZUŠ	Hronov	zahraje	o	Vánocích	celkem	
osmkrát.	Již	14.	prosince	2008	s	Cameratou	v	Praze,	19.	–	21.	prosince	2008	
následují	tři	vánoční	koncerty	(Hronov,	Úpice,	Velké	Poříčí),	o	„půlnoční“	
v	chrámu	Všech	svatých	v	Hronově	a	ve	dnech	od	9.	do	11.	ledna	2009	opět	
třikrát	v	Praze.

Připravujeme

1.	 	 6.	12.	2008	 	 Adventní	 koncert	 Decho-
vého	 orchestru	 mladých		
v	Červeném	Kostelci

2.	 	 14.	12.	2008	 14.00	h	 Vystoupení	 žáků	 školy	 na	
adventní	 výstavě	 ve	 Žďár-
kách

3.	 	 14.	12.	2008	 18.00	h	 Koncert	 KO	 ZUŠ	 Hronov		
v	Praze

4.	 	 19.	12.	2008	 19.00	h	 Vánoční	koncert	v	katolic-
kém	kostele	v	Hronově

5.	 	 20.	12.	2008	 17.00	h	 Vánoční	koncert	v	Husově	
sboru	v	Úpici

6.	 	 21.	12.	2008	 15.00	h	 Vánoční	 koncert	 v	 kato-
lickém	 kostele	 ve	 Velkém	
Poříčí

Josef	Vlach

Vánoční hudbu a české koledy 
v	podání	žesťové	harmonie	ZUŠ	Hronov

si	přijďte	poslechnout

na Štědrý den
24. 12. 2008 od 21.15 h

k vánočnímu stromu
před	ÚM	ve	Velkém	Poříčí

Úřad městyse ve Velkém Poříčí
zve	své	důchodce

na předvánoční posezení

Sejdeme	se	ve	středu
10. 12. 2008 v 16.15 h

ve	školní	jídelně,	

	 	 kde	v	úvodu	se	svým	programem	vystoupí		
	 děti	z	naší	mateřské	školy,
	 pěvecký	sboreček	Poříčský beránek.

	 	 Následovat	 bude	 posezení	 s	 pohoštěním,	
	 kterépřipraví	zaměstnanci	jídelny.

	 	 K	tanci	a	poslechu	nám	přijde	zahrát	
	 a	zazpívat	pan	Josef	Langer	s	chotí.

Všechny Vás srdečně zve 
Úřad městyse ve Velkém Poříčí

PLES
Tradiční ples MO KDU – ČSL

ve	Velkém	Poříčí,	tentokrát již 40., 
se	koná	v	Sokolovně	ve	V.	Poříčí	

v sobotu 17. 1. 2009. 
Bližší	informace	na	plakátech.	

Srdečně zvou pořadatelé

Advent a Vánoce - Římskokatolická farnost Velké Poříčí:
Sobota	-	13.12.	v	6.30	adventní	mše	sv.	při	svíčkách	pro	děti	

Štědrý	den	-	24.12.	ve	22.00	Vánoční	mše	svatá	se	zpěvem	koled		

Na	Boží	Hod	a	na	sv.	Štěpána	–	25.12.	a	26.12.	v	10.00	bohoslužby

26.12.	od	15.30	promítání	představení	„Živý	Betlém“	v	poříčském	
kostele,	poté	program	pro	děti	na	faře
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REALITNÍ KANCELÁ
„U NÁS“

Ing. Jaroslav Semerák 

zprost edkování prodeje a koup
nemovitostí, v etn  vypracování 
znaleckých posudk  a tržních ocen ní
pro jišt ní úv r

pro své klienty poptáváme: 
o byty, rodinné domy, zem d lské

usedlosti, rekrea ní chaty 
o pozemky stavební, zem d lské

i lesní 

Havlí kova 98 
549 31 Hronov 

tel.:   491 483 115           www.rkunas.cz 
mob.:732 255 281        info@rkunas.cz 

Bezpečné  a účinné hubnutí
Osvědčené programy Vám pomohou

nejen zhubnout,
ale především si udržet váhu.

Informace:
☎ 776 714 511

www.hubnete.cz/barton40
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Sejdeme se 1. ledna 2009 v  17 hodin,

 v prostoru pod kostelem, ulice Školní
Připraveno bude malé občerstvení

Srdečně zveme
naše občany

a širokou veřejnost
na tradiční 



Poříčský zpravodaj vydává městys Velké Poříčí, Náměstí 591, 549 32 Velké Poříčí,
IČO 654451, pod evid. č. MK ČR E 14490

Příspěvky zasílejte nejpozději do 10. dne měsíce před datem výroby.
Výtisk zdarma.

E-mail: velke.porici@tiscali.cz
www.velkeporici.cz

Tato tiskovina byla zhotovena v rámci odborné výuky žáků Stření školy propagační tvorby a polygrafie ve Velkém Poříčí.

Příští číslo Poříčského zpravodaje vyjde 1.února 2009.
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